
projekt                                                   Protokół nr 46/22 

z posiedzenia 

Komisji Spraw Społecznych 

Rady Miasta Kędzierzyn-Koźle 

w dniu 17 października 2022  r.  

 

Ad 1. 

Otwarcia posiedzenia stwierdzenia prawomocności obrad. 

Otwarcia posiedzenia (o godz. 16:00), stwierdzenia prawomocności obrad i powitania 

członków komisji, zastępcę Prezydenta Miasta ds. oświatowych o społeczno-gospodarczych 

kierowników oraz zaproszonych gości dokonała przewodnicząca komisji Spraw Społecznych 

Ewa Odulińska. Obrady rozpoczęto 17 października 2022 o godz. 16:00, a zakończono o godz. 

16:26 tego samego dnia.Na statutową liczbę 8 radnych w chwili rozpoczęcia obrad obecnych 

było 7 członków komisji. Obecność członków komisji, radni potwierdzili obecność poprzez 

potwierdzenie kworum za pomocą systemu eSesja oraz podpis na liście obecności (lista stanowi 

załącznik do nin. protokołu). Przewodnicząca poinformowała że obrady komisji są 

prawomocne. Obrady odbyły się stacjonarnie w sali konferencyjnej nr 229 przy ul. Grzegorza 

Piramowicza 32 w Kędzierzynie-Koźlu.  

W posiedzeniu wzięło udział 8 członków. 

Obecni: 

1. Hanna Białas 

2. Grażyna Filipowicz  

3. Elżbieta Kozakiewicz 

4. Małgorzata Lipczyńska 

5. Halina Mińczuk 

6. Ewa Odulińska 

7. Marek Piasecki 

8. Sławomir Wołkowiecki 

 

Ponadto w posiedzeniu uczestniczyli: 

 

1. Wojciech Jagiełło, zastępca prezydenta miasta Kędzierzyn-Koźle ds. oświatowych 

społeczno-gospodarczych; 

2. Maja Mrożek-Dobber, kierownik Wydziału Polityki Mieszkaniowej Spraw Socjalnych i 

Zdrowia w Kędzierzynie Koźlu; 

3. Agata Morkis, dyrektor Miejskiego Ośrodka Pomocy Społecznej w Kędzierzynie Koźlu; 

4. Klaudiusz Widera, radca prawny. 

 

proponowany porządek posiedzenia: 

3. Przyjęcie protokołu nr 45 z dnia 19 września 2022 r. 

4. Zaopiniowanie projektu uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie szczegółowych 

warunków przyznawania i odpłatności za usługi opiekuńcze i specjalistyczne usługi 

opiekuńcze, z wyłączeniem specjalistycznych usług opiekuńczych dla osób  

z zaburzeniami psychicznymi, oraz szczegółowych warunków częściowego lub 

całkowitego zwolnienia od opłat, jak również trybu ich pobierania. 

 



5. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie przyjęcia Programu Ochrony Zdrowia na lata  

2023-2025. 

6. Sprawy bieżące i wolne wnioski. 

7. Zakończenie obrad. 
 

 

Ad 2.  

Wnioski do porządku obrad. 

Przewodnicząca komisji Ewa Odulińska poinformowała, że po terminie wysyłki, wpłynęły 

dokumenty, które proponuje wprowadzić do porządku obrad,  

1) Sprawozdanie za 2021 rok z Gminnego Programu Ochrony Zdrowia Psychicznego na lata 

2018-2022 zgodnie z § 2 Uchwały Nr LII/492/18 Rady Miasta Kędzierzyn - Koźle z dnia 

31 stycznia 2018 roku w sprawie przyjęcia Gminnego Programu Ochrony Zdrowia 

Psychicznego na lata 2018-2022 (PMS.0643.6.2022); 

2) Wniosek Miejskiego Zarządu Budynków Komunalnych oraz skargi dot. uciążliwego 

sąsiada o przyśpieszenie wskazania lokalu do najmu socjalnego z pominięciem innych 

osób oczekujących na liście wnioskodawców uprawnionych do najmu socjalnego lokalu 

(PMS.7143.1.35.2016).  

Przewodnicząca komisji Ewa Odulińska poddała pod głosowanie: 

Sprawozdanie za 2021 rok z Gminnego Programu Ochrony Zdrowia Psychicznego na lata 

2018-2022 zgodnie z § 2 Uchwały Nr LII/492/18 Rady Miasta Kędzierzyn - Koźle z dnia 31 

stycznia 2018 roku w sprawie przyjęcia Gminnego Programu Ochrony Zdrowia Psychicznego 

na lata 2018-2022 (PMS.0643.6.2022), jako punkt 6.  

Wyniki głosowania 

ZA: 7, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

Wyniki imienne: 

ZA (7) 

Grażyna Filipowicz , Elżbieta Kozakiewicz, Małgorzata Lipczyńska, Halina Mińczuk, Ewa 

Odulińska, Marek Piasecki, Sławomir Wołkowiecki 

NIEOBECNI (1) 

Hanna Białas 

Przewodnicząca komisji Ewa Odulińska poddała pod głosowanie:  

wniosek Miejskiego Zarządu Budynków Komunalnych oraz skargi dot. uciążliwego sąsiada o 

przyśpieszenie wskazania lokalu do najmu socjalnego z pominięciem innych osób 

oczekujących na liście wnioskodawców uprawnionych do najmu socjalnego lokalu 

(PMS.7143.1.35.2016), jako punkt 7. 

Wyniki głosowania 

ZA: 7, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

Wyniki imienne: 

ZA (7) 

Grażyna Filipowicz , Elżbieta Kozakiewicz, Małgorzata Lipczyńska, Halina Mińczuk, Ewa 

Odulińska, Marek Piasecki, Sławomir Wołkowiecki 

NIEOBECNI (1) Hanna Białas 

 



porządek obrad po zmianach przedstawia się następująco: 

3. Przyjęcie protokołu nr 45 z dnia 19 września 2022 r. 

4. Zaopiniowanie projektu uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie szczegółowych 

warunków przyznawania i odpłatności za usługi opiekuńcze i specjalistyczne usługi 

opiekuńcze, z wyłączeniem specjalistycznych usług opiekuńczych dla osób  

z zaburzeniami psychicznymi, oraz szczegółowych warunków częściowego lub 

całkowitego zwolnienia od opłat, jak również trybu ich pobierania. 

5. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie przyjęcia Programu Ochrony Zdrowia na lata  

2023-2025. 

6. Sprawozdanie za 2021 rok z Gminnego Programu Ochrony Zdrowia Psychicznego na lata 

2018-2022 zgodnie z § 2 Uchwały Nr LII/492/18 Rady Miasta Kędzierzyn - Koźle z dnia 

31 stycznia 2018 roku w sprawie przyjęcia Gminnego Programu Ochrony Zdrowia 

Psychicznego na lata 2018-2022 (PMS.0643.6.2022). 

7. Wniosek Miejskiego Zarządu Budynków Komunalnych oraz skargi dot. uciążliwego 

sąsiada o przyśpieszenie wskazania lokalu do najmu socjalnego z pominięciem innych osób 

oczekujących na liście wnioskodawców uprawnionych do najmu socjalnego lokalu 

(PMS.7143.1.35.2016). 

8. Sprawy bieżące i wolne wnioski. 

9. Zakończenie obrad. 

 

 

Ad 3. 

Przyjęcie protokołu nr 45 z dnia 19 września 2022 r. 

 

Przewodnicząca komisji Ewa Odulińska poinformowała, że projekt protokołu został przesłany 

na portalu esesja oraz na BIP. Nikt nie zgłosił uwag. Zapytała, czy w tej chwili ktoś wnosi 

uwagi do ww. protokołu, wobec braku uwag zaproponowała, aby komisja przyjęła protokół nr 

45/22. 

Głosowano w sprawie: 

Przyjęcie protokołu nr 45 z dnia 19 września 2022 r..  

Wyniki głosowania 

ZA: 7, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

Wyniki imienne: 

ZA (7) 

Grażyna Filipowicz , Elżbieta Kozakiewicz, Małgorzata Lipczyńska, Halina Mińczuk, Ewa 

Odulińska, Marek Piasecki, Sławomir Wołkowiecki 

NIEOBECNI (1) 

Hanna Białas 

 

Ad 4. 

Zaopiniowanie projektu uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie szczegółowych 

warunków przyznawania i odpłatności za usługi opiekuńcze i specjalistyczne usługi 

opiekuńcze, z wyłączeniem specjalistycznych usług opiekuńczych dla osób z zaburzeniami 

psychicznymi, oraz szczegółowych warunków częściowego lub całkowitego zwolnienia od 

opłat, jak również trybu ich pobierania (projekt uchwały wraz z uzasadnieniem w formie 

pisemnej stanowi załącznik do nin. protokołu). 

 

Przewodnicząca komisji Ewa Odulińska poinformowała, że komisji został przedstawiony projekt 



uchwały, zmiana jest typowo techniczna, ze względu na zmieniajcie się dane, należy sprecyzować 

zapisy w uchwale.  

 

Wojciech Jagiełło, zastępca prezydenta miasta Kędzierzyn-Koźle ds. oświatowych społeczno-

gospodarczych wyjaśnił, że do zmiany do ww. projektu uchwały jest typowo techniczny, 

zmiana polega iż,  należy ustalić szczegółową datę, określania opłaty, od 1 każdego miesiąca  

opłaty będą naliczane w stosunku do średniej.  

 

Przewodnicząca komisji Ewa Odulińska otworzyła dyskusję, nikt nie zgłosił się do dyskusji, 

poddała pod głosowanie: 

Głosowano w sprawie: 

Zaopiniowanie projektu uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie szczegółowych warunków 

przyznawania i odpłatności za usługi opiekuńcze i specjalistyczne usługi opiekuńcze, z 

wyłączeniem specjalistycznych usług opiekuńczych dla osób z zaburzeniami psychicznymi, 

oraz szczegółowych warunków częściowego lub całkowitego zwolnienia od opłat, jak również 

trybu ich pobierania. 

 

Wyniki głosowania 

ZA: 7, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

Wyniki imienne: 

ZA (7) 

Grażyna Filipowicz , Elżbieta Kozakiewicz, Małgorzata Lipczyńska, Halina Mińczuk, Ewa 

Odulińska, Marek Piasecki, Sławomir Wołkowiecki 

NIEOBECNI (1) 

Hanna Białas 

 

Komisja Spraw Społecznych jednogłośnie 7 głosów ,,za” pozytywnie zaopiniowała ww. projekt 

uchwały. 

 

Ad 5.  

Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie przyjęcia Programu Ochrony Zdrowia na 

lata 2023-2025 (projekt uchwały wraz z uzasadnieniem w formie pisemnej stanowi załącznik 

do nin. protokołu). 

 

Przewodnicząca komisji Ewa Odulińska poinformowała, że komisji został przedstawiony 

projekt uchwały, zapytała o  załącznik dot. profilaktyki i szczepienia dziewczyn na 

brodawczaka  ludzkiego dla 12-13 letnich dziewczyn, szczepienie HPV dla dziewczyn. 

Zapytała szczególnie o szacunkowe koszty, gdyż po przeliczeniach 799 dziewczyn jest w 

roczniku, jest wpisany jednorazowy koszt szczepienia 230 tys. zł. z przedstawionego materiału  

wynika iż mało dziewczyn skorzysta z tego szczepienia. Zapytała o powody.  

 

Wojciech Jagiełło, zastępca prezydenta miasta Kędzierzyn-Koźle ds. oświatowych społeczno-

gospodarczych wyjaśnił, że został podany szacunkowy koszt, zadanie zostało wpisane do 

programu Dugnat i z tego programu pieniądze zostaną pozyskane. Wszystkie chętne 

dziewczynki zostaną zaszczepione. Lecz od dłuższego czasu jest problem, szczepienia 

przestały być popularne bez względu na co są. Jeżeli będzie większe zapotrzebowanie środki 

zostaną zwiększone. 

  

Radna Hanna Białas zapytała o sposób powiadamiania.  

 



Wojciech Jagiełło, zastępca prezydenta miasta Kędzierzyn-Koźle ds. oświatowych społeczno-

gospodarczych wyjaśnił, że firma która wygrała konkurs na wykonanie szczepienia, jest 

również odpowiedzialna za powiadamianie wskazanej grupy. Przeprowadziła profesjonalną 

akcję informacyjną w szkołach, prasie.  

 

Radna Małgorzata Lipczyńska wypowiedziała się w temacie profilaktyki wykrywania raka 

piersi, (program profilaktyki i wczesnego wykrywania raka piersi (mammografia, USG) u co 

najmniej 360 osób urodzonych w okresie 01.01.1971 – 31.12.1980) w tym roku zostało 

przebadane 400 pań, było ogromne zainteresowanie badaniami z programu finansowanego 

przez gminę, wzrosła świadomość kobiet, jeżeli chodzi o badanie piersi. Proponuje aby środki 

które pozostaną niewykorzystane z innych programów, przekazać na programy dot. badania 

piersi. Proponuje przemyśleć czy nie zwiększyć kwoty na kolejny program profilaktyki 

wykrywania raka piersi.  

 

Przewodnicząca komisji Ewa Odulińska wskazała, że na kolejny rok proponuje zwiększyć 

kwotę na Program profilaktyki i wczesnego wykrywania raka szyjki macicy (bad. 

ginekologiczne wraz z pobraniem materiału, cytologia). 

 

Wojciech Jagiełło, zastępca prezydenta miasta Kędzierzyn-Koźle ds. oświatowych społeczno-

gospodarczych wyjaśnił, że brakuje firm, chętnych na wykonanie badań. Zobowiązał się 

sukcesywnie przesuwać środki finansowe, z zadań z których pozostają pieniądze na inne 

zadania.  

 

Radny Sławomir Wołkowiecki wskazał, że autorytetem jest wychowawca klasy, czy w klasach 

zostały przeprowadzone rozmowy z dziewczynami w celu zachęty do przeprowadzenia 

szczepienia HPV.  

 

Wojciech Jagiełło, zastępca prezydenta miasta Kędzierzyn-Koźle ds. oświatowych społeczno-

gospodarczych wyjaśnił, że tak, na lekcji wychowawczej zostały podane wszystkie informacje, 

również lekarz w czasie wywiadówki przekazał informacje uczniom i rodzicom wszystkie 

informacje i przeprowadził prelekcję. W pewnym momencie szczepienia były na poziomie 

100%. Lecz po masowych szczepieniach przeciw COVID -19 i lekkim nakłaniu bądź 

przymusie, cześć osób się wystraszyło i spadło zainteresowanie szczepieniami. A bardzo 

szkoda, ponieważ szczepienie przeciw HPV, to wielkie osiągnięcie ludzkości, gdyż osobom 

zaszczepionym w prawie 100% udało się zlikwidować, ryzyko raka szyki macicy.  

 

Przewodnicząca komisji Ewa Odulińska podsumowała, że ogólnie jest niechęć do szczepień w 

przychodniach jest problem z podstawowymi szczepieniami dla noworodków i dzieci, 

przychodnie wysyłają monity przypominające, a osoby nie zgłaszają się do szczepień, są 

przeciwni wszystkim szczepieniom.  

  

Głosowano w sprawie: 

Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie przyjęcia Programu Ochrony Zdrowia na lata 

2023-2025.  

Wyniki głosowania 

ZA: 8, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne: 

ZA (8) 

Hanna Białas, Grażyna Filipowicz , Elżbieta Kozakiewicz, Małgorzata Lipczyńska, Halina 

Mińczuk, Ewa Odulińska, Marek Piasecki, Sławomir Wołkowiecki 



 

Komisja Spraw Społecznych jednogłośnie 7 głosów ,,za” pozytywnie zaopiniowała ww. 

projekt uchwały. 

 

 

Ad 6.  

Sprawozdanie za 2021 rok z Gminnego Programu Ochrony Zdrowia Psychicznego na lata 

2018-2022 zgodnie z § 2 Uchwały Nr LII/492/18 Rady Miasta Kędzierzyn - Koźle z dnia 

31 stycznia 2018 roku w sprawie przyjęcia Gminnego Programu Ochrony Zdrowia 

Psychicznego na lata 2018-2022 (PMS.0643.6.2022) 

 

Przewodnicząca komisji Ewa Odulińska poinformowała, że komisji został przedstawiono 

sprawozdanie, zgodnie z wymogami uchwały Nr LII/492/18 Rady Miasta.  

 

Wojciech Jagiełło, zastępca prezydenta miasta Kędzierzyn-Koźle ds. oświatowych społeczno-

gospodarczych wyjaśnił, że komisji zostało przedstawione szczegółowe sprawozdanie  

z Gminnego Programu Ochrony Zdrowia Psychicznego na lata 2018-2022 w sprawie przyjęcia 

Gminnego Programu Ochrony Zdrowia Psychicznego na lata 2018-2022. .  

 

Komisja Spraw Społecznych zapoznała się i przyjęła ww. sprawozdanie. 

 

Ad 7.  

Opinia komisji do wniosku Miejskiego Zarządu Budynków Komunalnych oraz skargi dot. 

uciążliwego sąsiada o przyśpieszenie wskazania lokalu do najmu socjalnego z 

pominięciem innych osób oczekujących na liście wnioskodawców uprawnionych do 

najmu socjalnego lokalu (PMS.7143.1.35.2016). 

 

Przewodnicząca komisji Ewa Odulińska poinformowała, że komisji został przedstawiony  

szczegółowo opisany wniosek Miejskiego Zarządu Budynków Komunalnych oraz skargi dot. 

uciążliwego sąsiada o przyśpieszenie wskazania lokalu do najmu socjalnego z pominięciem 

innych osób oczekujących na liście wnioskodawców uprawnionych do najmu socjalnego lokalu 

(PMS.7143.1.35.2016).  

 

Radny Marek Piasecki zapytał o mieszkanie, czy po opuszczeniu mieszkania przez uciążliwego 

lokatora, gmina przeprowadzi remont czy inaczej będzie to rozwiązane.  

 

Wojciech Jagiełło, zastępca prezydenta miasta Kędzierzyn-Koźle ds. oświatowych społeczno-

gospodarczych wyjaśnił, że sprawy z tym mieszkaniem będzie prowadzić Miejski Zarząd 

Budynków Komunalnych.  

 

Radna Halina Mińczuk wyjaśniła, że wyrok zapadł w 2016 r. osoba otrzymała wyrok eksmisji, 

otrzymała nową umowę na lokal tymczasowy, której nie podpisała i odmówił. Ponownie została 

rozpoczęta procedura wymeldowania, tej osoby. Łazienka jest na korytarzu, MZBK podejmie  

decyzję czy mieszkanie zostanie sprzedane czy przeznaczone do remontu kapitalnego przez 

przyszłego najemcę.  MZBK nie będzie remontować tego lokalu.  

 

Radny Sławomir Wołkowiecki zapytał czy nie ma możliwości skracania tych procesów, przez 

osoby które nie spełniają norm społecznych, czy jest możliwość natychmiastowej eksmisji, 



najlepiej do pokoju tymczasowego 2 na 2. Należy opracować system działania, bo trudno 

współżyć z uciążliwym sąsiadem.    

  

 

Wojciech Jagiełło, zastępca prezydenta miasta Kędzierzyn-Koźle ds. oświatowych społeczno-

gospodarczych wyjaśnił, że aby rozwiązać takie sytuacje, jest wymagana zmiana prawa, 

ustawy. Takie problemy są zgłaszane przez wszystkie gminy do ustawodawcy, lecz nie ma 

żadnych zmian w przepisach.  

 

Przewodnicząca komisji Ewa Odulińska podsumowała dyskusję, że dzięki wprowadzonym 

zapisom przez członków komisji do uchwały Rady Miasta, osoby z wyrokami nie otrzymują 

nowego wyremontowanego lokalu tylko wskazanie do tego samego lokalu.   

 

Przewodnicząca komisji Ewa Odulińska poddała pod głosowanie 

Głosowano w sprawie: 

Opinia komisji do wniosku Miejskiego Zarządu Budynków Komunalnych oraz skargi 

dotyczącej uciążliwego sąsiada o przyśpieszenie wskazania lokalu do najmu socjalnego z 

pominięciem innych osób oczekujących na liście wnioskodawców uprawnionych do najmu 

socjalnego lokalu (PMS.7143.1.35.2016). 

 

Wyniki głosowania 

ZA: 8, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne: 

ZA (8) 

Hanna Białas, Grażyna Filipowicz , Elżbieta Kozakiewicz, Małgorzata Lipczyńska, Halina 

Mińczuk, Ewa Odulińska, Marek Piasecki, Sławomir Wołkowiecki 

 

 

Komisja Spraw Społecznych jednogłośnie 8 głosów ,,za” pozytywnie zaopiniowała  

ww. wniosek.  

 

Ad 8.  

Sprawy bieżące i wolne wnioski. 

 

Kolejny termin komisji został ustalony na 21 listopada 2022 r.  

 

Ad 9.  

Zakończenie obrad. 

 

Przewodnicząca komisji Spraw Społecznych Ewa Odulińska podziękowała za aktywne 

uczestnictwo w obradach i o godz. 17:30, zamknęła posiedzenie Komisji Spraw Społecznych.  
 

Protokołowała A. Dworaczek 
        

 

        

 

 

 

 


